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Protokół Nr XVII/2015 
z sesji Rady Gminy w Klimontowie 
odbytej w dniu 30 listopada 2015 r. 

 
Sesja odbyła się w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Klimontowie. 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 14.00. 

Obradom sesji przewodniczył pan Czesław Fijałkowski, Przewodniczący Rady 
Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, pan Marek Goździewski – Wójt Gminy, pan Edward 
Przytuła -  Zastępca Wójta, pani Anna Sobolewska - Skarbnik Gminy, pan 
Bogusław Mrozowski – asystent Wójta, kierownicy jednostek organizacyjnych, 
sołtysi, publiczność – jak listy obecności stanowiące załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr XVII/96/15 do Nr XVII/109/15. Uchwały 
podjęto w głosowaniu jawnym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym. 

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor. 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Fijałkowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady XVII sesji 
Rady Gminy. Powitał Radę Gminy, radnego powiatowego, władze gminy na 
czele z panem Wójtem Goździewskim, kierowników jednostek organizacyjnych, 
sołtysów i wszystkich przybyłych na sesję. Na podstawie listy obecności 
stwierdził prawomocność obrad sesji. Rada jest władna podejmować uchwały, 
bo jest quorum. Obecnych jest 14 radnych. Odczytał proponowany porządek 
obrad. 

Po jego odczytaniu pan Przewodniczący  Rady zapytał czy radni wnoszą do 
niego uwagi, wnioski. 

Pan Wójt Goździewski zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
trzech dodatkowych projektów uchwał, z którymi radni zapoznali się na 
Komisjach.  

1). projektu uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 
deklaracji podatkowych,  

2).projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej nieruchomości 
przeznaczonej do zbycia w drodze przetargu w Olbierzowicach,  

3).projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości gruntowych od 
Wspólnoty Gruntowo – Leśnej w Klimontowie.  

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 
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Pan Przewodniczący Rady powiedział, że każdy z tych wniosków może być 
wprowadzony do porządku obrad sesji bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady. Następnie poddał pod głosowanie zgłoszone wnioski 
w kolejności zgłoszenia. 

1).Określenie wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych 

Za: 14. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Wniosek przeszedł. 

2).Obniżenie ceny wywoławczej nieruchomości przeznaczonej do zbycia w 
Olbierzowicach.   

Za: 14. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Wniosek przeszedł. 

3).Nabycie działek od Wspólnoty Gruntowo – Leśnej w Klimontowie  

Pan radny Borycki wniósł o wprowadzenie tego projektu uchwały na kolejną 
sesję, ponieważ na wszystkich komisjach ustalili, żeby po małych poprawkach 
tę uchwałę wprowadzić na kolejnej sesji, żeby była korzystna dla gminy po 
poprawkach.  

Pan radny Rębacz powiedział, że uczestniczył w dwóch komisjach i wyjaśnił 
w  czym rzecz. Chodzi o działkę 988/58 czyli dojazd do drogi powiatowej 
biegnącej w kierunku Nawodzic do tych działek pozostałych, bo nie dojedziemy 
przez tą część. Tu może nie chodzi o przełożenie na następną sesję, bo to 
niewiele pewnie da, tylko chodzi o podjęcie rozmów ze Wspólnotą Gruntową 
odnośnie tej działki. Ta działka jest dość spora, może część tej działki by nam 
przekazali. Wtedy byśmy mieli jasność, mielibyśmy dojazd do tych działek, 
które tam biegną dalej. A tak to brakuje nam odcinka do drogi powiatowej czyli 
dojazdu do tej części, którą będziemy przejmować. 

Pan Wójt Goździewski powiedział, że sprawa tych działek wałkuje się od 
ponad 4 lat. Poprosił o wprowadzenie tego punktu pod obrady sesji. Są na sali 
przedstawiciele Wspólnoty i chciałbym, żeby wywiązała się dyskusja. Jak 
będzie dyskusja na pewno jakiś konsensus wypracujemy tutaj. Nie chcę, żeby 
znowu ten temat został zepchnięty. Jeśli będzie taka wola Rady to tego nie 
przegłosujecie, ale dajcie możliwość rozmowy. 

Pan radny Borycki powiedział, że na Komisjach długo dyskutowali na ten 
temat, a wcześniej, żeby Wspólnota dogadała się z Urzędem Gminy. Chciałbym, 
żeby  przesunąć punkt na kolejną sesję.  

Pan Przewodniczący Rady poprosił o wprowadzenie tego punktu pod obrad 
sesji tak jak pan Wójt mówił.  

Pan radny Bargiel powiedział, że na Komisjach była dyskusja i wszyscy radni 
są za przejęciem działek od Wspólnoty Gruntowej. Rozmawiałem ze 
xxxxxxxxxxxxxxxx z Koła Wędkarskiego i oni cały czas tam inwestują na 
zalewie. Świętokrzyski Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych robi tam dróżki 
spacerowe, mają plany. Związek Wędkarski też przyłączyłby się o budowy dróg, 
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ale jest kwestia tego przyłączu od drogi powiatowej do działek. Bez tego nie 
możemy ruszyć. Dla gminy pasowałoby, żeby była jeszcze przekazana jedna, 
dwie działki przy zalewie, żeby można było tam zrobić parking, żeby 
mieszkańcy gminy i z całej Polski mogli gdzieś zaparkować na takim 
neutralnym terenie. Oglądałem dokumenty, nie jestem fachowcem. Jest pan 
Mrozowski i może by nam wytłumaczył – na tych mapkach jest data 2008 i czy 
ona jest aktualna, a czy może powinniśmy mieć aktualniejsze mapy.  

Pan Przewodniczący Rady zaproponował, aby radni spróbowali temat 
wprowadzić do porządku obrad. Jak wprowadzimy temat to będziemy 
dyskutować. Kto za wprowadzeniem punktu do porządku obrad sesji?.  

Za: 0, przeciwko: 10, wstrzymało się: 4. Wniosek upadł.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad z naniesionymi 
zmianami. 

Za: 14. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Porządek obrad po zmianach 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Przedstawienie projektu budżetu gminy na 2016 r.  
7. Podatki i opłaty lokalne : 

a) Obniżenie ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku 
rolnego na 2016 r. 

b) Określenie stawek podatku od środków transportowych na 2016 r. 
c) Określenie stawek podatku pod nieruchomości na 2016 r.  
d) Wprowadzenie opłaty targowej  
e) Wprowadzenie zwolnień przedmiotowych od podatku od 

nieruchomości 
f) Wprowadzenie zwolnień przedmiotowych od podatku od środków 

transportowych. 
8. Zmiany w budżecie gminy na 2015 r. 
9. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2015 -2029. 
10. Przyjęcie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
2016 rok.  

11. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr VI/40/15 (przystanki). 
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12. Zatwierdzenie planu pracy Gminnego Ośrodka Kultury na 2016 r. 
13. Wyrażenie zgody na przekazanie w formie darowizny prawa własności 

nieruchomości gruntowych na rzecz Powiatu Sandomierskiego.  
14. Obniżenie ceny wywoławczej nieruchomości przeznaczonej do zbycia w 

Olbierzowicach. 
15. Określenie wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych.  
16. Wnioski, zapytania, informacje. 
17. Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 
18. Zakończenie sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z poprzednich 
sesji, tj. dnia 30 września 2015 r., 16 października 2015 r. i 30 listopada 2015 r. 

Uwag nie zgłoszono. Poddał protokoły pod głosowanie. Za: 14. Głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Protokoły zostały przyjęte. 

 

Do punktu 4 porządku obrad sesji 

Pan Wójt Goździewski złożył sprawozdanie z działalności w okresie między 
sesyjnym. 

• Dobiegła końca budowa dróg z trzeciej transzy klęskowej. Na ukończeniu 
jest ostatni odcinek drogi na Rybnicy. Wykonano już drogi w Górach 
Pęchowskich i drogę Krobielice Ossolin. W Górach Pęchowskich do 
wykonania zostały pobocza. Będzie wykonywane dokończenie drogi 
Nawodzice – Pułanki około 540 mb. Przypomnę, że otrzymaliśmy 
promesę na tę drogę. Odbudowano drogę na Grabinie. To jest z 
dofinansowania z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Dofinansowanie 
jest 50 %.  

• Odebrano dodatkowe odcinki dróg ze schetynówki w Konarach i w 
Pokrzywiance i na roboty dodatkowe – nakrapianie poboczy. 

• Odebrano i zakończono drogi z drugiej transzy dofinansowania 
klęskowego: Goźlice – Kurów, Konary – Konary Kolonia – Zaoraniec, 
Nawodzice, Olbierzowice, Ułanowice przez wieś. 

• Rozstrzygnięto przetarg na opracowanie dokumentacji na przebudowę 
dróg do PROWu. Podzielono ten przetarg na trzy części. Pierwszą i 
trzecią część wygrał Henryk Kobryń 9500 zł za pierwszą część i trzecia 7 
975 zł. Część drugą wygrała firma Jacka Stańka za kwotę 11 672 zł. Ta 
dokumentacja potrzebna jest nam do przyszłego wniosku jaki będziemy 
składać do programu PROW.  

• Nieruchomości. Nie powiodły się próby sprzedania w drugim przetargu 
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kotłowni w Klimontowie, także na budynek po byłej szkole w 
Olbierzowicach nikt się nie zgłosił. Nie udało się także sprzedać działek 
w Goźlicach, w Borku Klimontowskim, w Ułanowicach, w Nawodzicach. 
Rozstrzygnięto pozytywnie przetarg na zbycie niezabudowanej 
nieruchomości w Nawodzicach  za kwotę 14 159 zł. Na pozostałe działki 
brak chętnych. Chcemy przeznaczyć do sprzedaży działki w Górkach. 
Wykaz wywieszono na tablicy informacyjnej Urzędu i opublikowano na 
naszej stronie internetowej. Ogłosiliśmy przetarg na dzierżawę lokali 
użytkowych w Beradzu i w Krobielicach przy remizach OSP. W 
Krobielicach Gminna Spółdzielnia wymówiła nam dzierżawę i od 1 
grudnia chcielibyśmy, żeby ktoś ten lokal przejął i prowadził działalność. 

• Zakończono program usuwania azbestu na 2015 r. na terenie gminy. 
Dofinansowanie było 23 078 zł, wkład gminy był w kwocie 4 702 zł.  

• Wyłoniono wykonawcę na doświetlenie uliczne w miejscowościach 
Nawodzice, Byszów, Konary, Pęchowiec, Pęchów, Klimontów. 
Zdecydowaliśmy, że zastosujemy oświetlenie energooszczędne z 
żarówkami ledowymi. Wygrała firma Eldeko Krzysztof Dwojewski za 
kwotę 35 670 zł. Do 22 grudnia ma być realizacja montażu tych lamp. W 
Konarach Kolonii zaniechano montażu dwóch lamp, ponieważ słupy, na 
które zaplanowano montaż tych lamp wymagają wymiany. Nie można w 
tej chwili na tych słupach zamontować tych lamp. Jeśli Zakład 
Energetyczny wymieni te słupy wtedy można będzie na nich zamontować 
lampy.  

• Z funduszu sołeckiego wykonano montaż przystanków: Goźlice, Byszów, 
Adamczowice. W Przybysławicach nie zamontowano jeszcze przystanku, 
bo są problemy z lokalizacją, jest tam za mało miejsca. Przystanek jest 
zakupiony. Wcześniej zamontowano przystanki w Grabinie i w 
Zakrzowie.  

• Odebrano i przekazano do użytkowania sprzęt z projektu „Dostęp do 
internetu”. Czekamy za zwroty tych pieniędzy, które zainwestowaliśmy w 
projekt. Było to potężne przedsięwzięcie. Z tego projektu wyposażone 
zostały dwie sale internetowe w Szkole Podstawowej, dwie sale 
internetowe w Gimnazjum. W GOKu jest również udostępniona dla 
mieszkańców sala internetowa. Można bezpłatnie z niej korzystać. 120 
komputerów poszło do mieszkańców prywatnych z dostępem do 
internetu.  

• Poczyniliśmy starania o odzyskanie VATu z tego roku i z lat poprzednich 
z zrealizowanych inwestycji gminnych. Podpisaliśmy umowę z firmą, 
która ma nam ułatwić prawnie odzyskanie VATu. 

• Mam opracowanie formy Lipus. W związku z tym, że chwilowo 
zaniechano prace przy koncepcji w związku z protestami musieliśmy 
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termin przedłużyć na opracowanie koncepcji budowy obwodnicy do 17 
sierpnia 2016 r. Z tych wariantów wybraliśmy przelewowy, który będzie 
szedł bliżej Zagaja. Budowa będzie na eskapadach przelewowych.  

Do punktu 5 porządku obrad sesji 

Interpelacje, wnioski wnieśli radni w kolejności jak niżej: 

Pan radny Bargiel podziękował panu Wojtyniakowi za wyłączenie studni z 
dużą ilością azotanów. Nowa Wieś, Górki już piją wodę z Bogorii. Prośba panie 
Andrzeju, żeby nieczystości były wywożone na oczyszczalnię ścieków. Ul. 
Zysmana w zeszłym roku została wyremontowana, ale zostały stare lampy. 
Trochę to szpeci. Proszę o doświetlenie alei kasztanowej w Górkach zakręt 
przez panią xxxxxxx i na górce za młynem. Ul. Zysmana doświetlić do posesji 
pana xxxxx i pani xxxxx. Rynek i miejsca do parkowania dla osób 
niepełnosprawnych – zrobić jeszcze jedno miejsce do parkowania dla osób 
niepełnosprawnych. Sam widziałem jak pan ze trzy razy objechał Rynek i to 
miejsce było zajęte.  

Pan radny Lipiec powiedział, że pod panią xxxxxx i panią xxxxx świeci się 
lampa. Co do pałacu to zgadzam się z panem. Droga wojewódzka nr 758 
Iwaniska - Klimontów - Ciszyca – mieszkańcy Górek proszą o wykonanie 
chodnika przy tej drodze. Prośba panie Wójcie jak pan będzie jechał do panów 
dyrektorów w tej sprawie to bardzo bym chciał jechać z panem, żeby ten 
chodnik zrobili do samego Klimontowa.  

Pan radny Bargiel wniósł jeszcze o doświetlenie ul. Ossolińskiej. Są tam 
lampy, ale po lewej stronie jak jest Zakład Energetyczny.  

Pan radny Cukrowski zgłosił, że nie ma żadnej tablicy informacyjnej, że jest 
miejscowość Krobielice. Krążą kurierzy i sołtys prosił mnie o zgłoszenie tego. 
Jest to przy drodze powiatowej i czy trzeba mieć zgodę powiatu na postawienie 
tablicy.  

Pan radny Borycki podniósł sprawę odstąpienia od montażu lamp w Konarach 
- Kolonii. Jak był projekt było zaplanowane 4 lampy i był projekt dobry, a teraz 
okazuje się , że nie będzie i na Domoradzice nie będzie żadnej lampy. Sołectwo 
Ułanowice prosi o załatwienie dokumentacji na budowę świetlicy.  

Pan radny Rębacz – Droga powiatowa od Górek do Bogorii - brak chodnika, 
nie ma jak przejść. Mieszkańcy korzystający z drogi pisali pismo do gminy, 
gmina przekazała do powiatu i powiat odpowiedział, że był pierwotnie taki 
projekt. Gdyby skropienie zrobić na całej szerokości pobocza. Ono jest wąskie 
0,80 m, ale już by to było. Prośba o wykonanie projektu oświetlenia koło xxxxx. 
Olbierzowice – prośba, żeby grupa interwencyjna zrobiła porządki w budynku 
po byłej szkole i prośba, żeby przetarg o sprzedaży tego budynku szerzej 
ogłosić.  

Pan radny Orłowski – Przełożyliśmy sobie pieniądze z funduszu sołeckiego i 



str. 7 
 

prośba o przekopanie rowu koło pana Szymańskiego, zrobiła się wyrwa. Sprawa 
ujęcia wodnego. Przedstawiłem trzy miejsca, gdzie można by ulokować to 
ujęcie i prośba o realizację. Oświetlenie na Żyznowie – do założenia trzy lampy. 
Prośba o uporządkowanie gałęzi z drzew na drodze koło pani sołtys, bo drzewa 
rosną, wchodzą w drogę i ciężko przejechać.  

Pani radna Aly Amer – Doświetlić park katyński w Byszowie. Prośba o 
nakropienie poboczy przy drodze powiatowej. Prośba o wycięcie gałęzi przy 
pani Zych. Tam jest słup oświetleniowy i mało światła dociera przez gałęzie.  

Pani radna Hakamäki – Prośba do pana Wójta o dopilnowanie uruchomienia 
oświetlenia przy ośrodku zdrowia. Podziękowanie na ręce pana Wójta w mieniu 
mieszkańców Małego Rynku i ul. Ossolińskiej za wykonanie chodników.  

Pan radny Ciach – Ul. Ogrodowa. Geodeta był, wymierzył i czy w tym roku 
będzie zrealizowane.  

Więcej interpelacji, wniosków i zapytań nie zgłoszono.  

Na bieżąco odpowiedzi udzielił pan Wójt Goździewski.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział: 

• Pan Bargiel i oświetlenie przed panią xxxxxxx i generalnie oświetlenie. Te 
zadania, które były zaplanowane ze środków funduszu sołeckiego 
staraliśmy się je wykonać. Zainwestowaliśmy potężne pieniądze w 
projekt i żeby zamknąć budżet musieliśmy wziąć kredyt.  

• Pan Borycki. Rozmawiałem z panią Dorotą i nie ma możliwości 
technicznych tego zamontować. Takie są uzgodnienia.  

• Parking dla niepełnosprawnych. Z jednej i z drugiej strony Rynku są te 
miejsca wyznaczone. Jeśli jest z tym problem to należy wzywać policję. 
Jeśli chcemy dodatkowe miejsca to od nowa trzeba robić projekt.  

• Pan Lipiec i droga wojewódzka. Zwrócimy się z pismem o budowę 
chodnika. W koncepcji budowy obwodnicy zaproponowaliśmy budowę 
chodnika po bieżącym torze. Przyszły budżet – na inwestycje z drogami 
wojewódzkimi zaplanowaliśmy kwotę 50 000 zł.  

• Krobielice i brak oznakowania – musimy wystąpić do Zarządu Dróg 
Powiatowych. Nie wiemy czy oni nam to zasponsorują.  

• Pan Borycki – tak jak wcześniej wyjaśniałem te słupy nie nadają się do 
montażu lamp. Rozmawiałem o tym na stanowisku. Sołectwo Ułanowice 
– nie mamy lokalizacji na inwestycję typu świetlica. Może jak sprzedamy 
działkę w Ułanowicach to te pieniądze przeznaczymy na zakup działki 
pod świetlicę.  

• Pan Rębacz, chodnik przy drodze powiatowej. Spróbujemy zwrócić się z 
pismem do Zarządu Dróg Powiatowych w tej sprawie. Możemy 
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rozmawiać. Nie wiem jakie koszty byłyby tego chodnika. Moim zdaniem 
trzeba poszerzyć, żeby było bezpieczniej. Budynek po szkole w 
Olbierzowicach – mamy grupę, zlecimy sprzątanie. Wprowadziliśmy do 
porządku obrad dzisiejszej sesji tę uchwałę i jeśli ktoś by kupił to wszyscy 
byśmy się cieszyli.  

• Pan Orłowski i droga koło pana xxxxxx – faktycznie rów jest zamulony. 
Wypiętrzył się do poziomu drogi i zalewa posesje mieszkańcom. Zrobimy 
to. Sprawa ujęcia wody – szukamy lokalizacji, podejmiemy decyzję. 
Wstępne ustalenia są, żeby przy cieku wodnym koło remizy to ujęcie 
zlokalizować. Oświetlenie Żyznów – zaplanowane jest w ramach 
projektu.  

Pan Przytuła, Zastępca Wójta odpowiedział radnemu Orłowskiemu, że gałęzie 
zostaną usunięte przez pracowników grupy interwencyjnej, ale grupa 
zmniejszyła się o dwie osoby i po zakończeniu prac rozpoczętych w innych 
sołectwach.  

Pan Wójt Goździewski kontynuował dalej: 

• Pani radna Aly Amer i oświetlenie w Byszowie . Trzeba sobie 
zabezpieczyć w funduszu sołeckim środki na to. Dokrapianie poboczy 
drogi – napiszemy pismo do Zarządu Dróg Powiatowych. Jeśli będzie na 
tyle pieniędzy to spróbujemy te pobocza zabezpieczyć.  

• Pani radna Hakamäki i oświetlenie ośrodka zdrowia – zostało zlecone do 
wykonania. Chodzi o uruchomienie jednej lampy. Mały Rynek i ul. 
Ossolińska – Zarząd Dróg Wojewódzkich ma te chodniki wykonać dom 
końca grudnia. Przetarg został rozstrzygnięty. Realizacja inwestycji 
przeciągnęła się, bo po przetargu były protesty. 

• Pan Ciach i ul. Ogrodowa. W sobotę był geodeta, wymierzał ulicę i jak 
będziemy mieli dokumenty z tego pomiaru to zastanowimy się co dalej z 
tym zrobić. Sprawę pilotuje mój asystent. 

Pan Mrozowski, asystent Wójta wyjaśnił, - Pan Adamski dostał dwa zlecenia. 
Na wznowienie pasa drogi Nowa Wieś koło pana xxxxx i na wznowienie pasa 
drogi ul. Ogrodowa. Na mapie zasadniczej jest pan xxxxxx, a użytkownik 
xxxxx. Jak otrzymamy dokumenty z pomiaru to zdecydujemy co zrobić.  

Pan radny Bargiel zapytał o demontaż starych lamp na ul. Zysmana.  

Pan Przytuła, Zastępca Wójta odpowiedział, że demontaż lamp jest 
systematycznie wykonywany przez Zakład Energetyczny.  

Pan radny Orłowski powiedział, że panu radnemu chyba chodziło o lampy 
parkowe w stronę Wistek. One nie są własnością Zakładu Energetycznego tylko 
gminy.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział, że zleci demontaż tych lamp ZGKiM.  
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Do punktu 6 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że przed chwilą wpłynęło do niego 
pismo od sołtysów z prośbą o podniesienie im diet od 01.01.2016 r. Odczytał 
treść pisma. Następnie udzielił głosu pani Chmielewskiej, sołtysowi Węgrc 
Szlacheckich.  

Pani sołtys Chmielewska poprosiła Radę , pana Wójta o zrozumienie sołtysów 
i przychylenie się do prośby.  

Pan radny Lipiec poparł wniosek sołtysów i wyraził nadzieję, że  pan Wójt 
razem z panią Skarbnik znajdą w budżecie środki na podwyższenie diet.  

Pan radny Mucha przypomniał, że on i jeszcze dwoje radnych sprawują 
jednocześnie funkcje sołtysów i nie pobierają diet z tego tytuł. Są więc 
oszczędności i można je przeznaczyć na podwyższenie diet dla sołtysów.  

Pan Wójt Goździewski odnosząc się do złożonego podania powiedział, że 
usiądzie z panią Skarbnik i wygospodaruje te środki.  

Z upoważnienia Wójta pani Skarbnik Sobolewska przedstawiła projekt 
budżetu gminy na 2016 r. Projekt budżetu na 2016 r. jest załącznikiem do 
niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 7 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady przystępując do realizacji tego punktu powiedział, 
że były przygotowane uchwały, były przymierzone wartości, ale na Komisjach 
zaproponowano inne wartości i uchwały zostały zmienione pod propozycje 
Komisji Rady. Następnie udzielił głosu panu Wójtowi. 

Pan Wójt Goździewski powiedział, że przejrzał protokoły wszystkich komisji, 
zapoznał się z ich wnioskami i wszystkie wnioski uwzględnił. W związku z 
powyższym w podatku od nieruchomości na 2016 r. stawki są następujące: 
Lp. Przedmiot opodatkowania Pierwotna 

propozycja 
Wójta 
w zł 

Propozycja po 
uwzględnieniu 

wniosków 
Komisji Rady 

w zł 

Stawka 
maksymalna 

określona przez 
Ministra 

Finansów w zł 
1. Od gruntów (od 1 m2 powierzchni): 

 
a) związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej, bez względu 
na sposób zakwalifikowania w 
ewidencji gruntów i budynków 

0,70 0,72 0,89 

b) związanych z prowadzeniem 
działalności związanej z dzierżawą 

0,89 0,89 0,89 
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gruntów, na których wykonywana jest 
czynność sprzedaży 

c)  związanych z prowadzeniem 
sezonowych punktów skupu owoców i 
warzyw oraz zajętych na wymianę butli 
z gazem płynnym 

0,88 0,89 0,89 

d) pozostałych, w tym zajętych na 
prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez 
organizacje pożytku publicznego 

0,30 0,30 0,47 

e) pod wodami powierzchniowymi 
stojącymi lub wodami 
powierzchniowymi płynącymi jezior i 
zbiorników sztucznych 

4,50 4,55 4,58 (wynika z 
ustawy o 

podatkach i 
opłatach 

lokalnych) 
f) niezabudowanych objętych obszarem 

rewitalizacji, o którym mowa w 
ustawie z dnia 9 października 2015 r. o 
rewitalizacji (Dz. U. z 2015 r., poz. 
1777), i położonych na terenach, dla 
których miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego 
przewiduje przeznaczenie pod 
zabudowę mieszkaniową, usługową 
albo zabudowę o przeznaczeniu 
mieszanym obejmującym wyłącznie te 
rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia 
wejścia w życie tego planu w 
odniesieniu do tych gruntów upłynął 
okres 4 lat, a w tym czasie nie 
zakończono budowy zgodnie z 
przepisami prawa budowalnego 

0 1,50 3,00 

2. Od budowli 
 

2% 2 % Wynika z 
ustawy o 
podatkach i 
opłatach 
lokalnych i jest 
stała 

3. Od budynków lub ich części ( od 1 m2 powierzchni) 
 

a) mieszkalnych 0,40 
 

0,42 0,75 

b) związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej oraz od 
budynków mieszkalnych lub ich części 
zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej 

18,00 18,00 22,86 

c) zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej w zakresie aptek 

22,00 22,00 22,86 

d) zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej w zakresie obrotu 
kwalifikowanym materiałem siewnym 

10,50 10,50 10,68 

e) związanych z udzielaniem świadczeń 
zdrowotnych w rozumieniu przepisów 

4,50 4,55 4,65 
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o działalności leczniczej, zajętych przez 
podmioty udzielające tych świadczeń 

f) pozostałych, w tym zajętych na 
prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez 
organizacje pożytku publicznego 

5,00 5,00 7,68 

Opłata targowa na 2016 r.  

Lp. Przedmiot opodatkowania Pierwotna 
propozycja 

Wójta 
w zł 

Propozycja po 
uwzględnieniu  
Komisji Rady 

w zł 

Stawka 
maksymalna 

określona przez 
Ministra 

Finansów w zł 
1. Sprzedaż z: 

- ręki, kosza, wózka, worka, z bagażnika 
samochodowego 
- łóżka turystycznego  

 
5,00 

 
8,00 

 
5,00 

 
10,00 

 
758,47 

2. Sprzedaż hurtowa i detaliczna 
produktów rolnych z: 
- wozu, przyczepy, naczepy, 
platformy, samochodu 
dostawczego.  

 
 
 

10,00 

 
 
 

10,00 

 
 
 

758,47 

3. Sprzedaż hurtowa i detaliczna 
pozostałych artykułów z:  
- wozu, przyczepy, naczepy, 
platformy, 
- samochodu ciężarowego, 
- samochodu ciężarowego 
z przyczepą,  
- sprzedaż mebli.  

 
 

20,00  
23,00  
30,00  
30,00  

 
 

20,00  
23,00  
30,00  
30,00  

 
 
 

758,47 

4. Sprzedaż ze stołu będącego na 
wyposażeniu targowicy oraz 
stoiska o szerokości 3 m.  

 
15,00 

 
15,00 

758,47 

5. Sprzedaż artykułów poza 
samochodem lub stołem powyżej 3 
m szerokości.  

20,00 
 

25,00 758,47 

6. Sprzedaż wyrobów 
gastronomicznych 
i garmażeryjnych „Mini Bary”  

20,00 25,00 758,47 

7. Sprzedaż innych artykułów 
z samochodu dostawczego, np.: 
Żuk.  

18,00 20,00 758,47 

8. Sprzedaż z ruchomego straganu.  12,00 12,00 758,47 
 

9. Sprzedaż zwierząt:  
- za każdą sztukę trzody chlewnej, 
bydła i prosiąt (miot),  
- za konia.  

 
 

5,00 
10,00 

 
 

5,00 
10,00 

 
 

758,47 

a).Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie poddał pod 
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głosowanie. Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVII/96/15 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 
przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2016 r. została podjęta i jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu.  

b).Pan radny Lipiec odczytał projekt uchwały. Uwag do treści projektu 
uchwały nie wniesiono.  

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVII/97/15 w sprawie określenia stawek podatku od środków 
transportowych na 2016 r. została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego 
protokołu.  

c). Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie poddał 
pod głosowanie. Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVII/98/15 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2016r. została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego 
protokołu.  

d). Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, załącznik do uchwały 
a następnie poddał pod głosowanie. Uwag do treści projektu uchwały nie 
wniesiono.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVII/99/15 w sprawie opłaty targowej została podjęta i jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu.  

e). Pan radny Lipiec odczytał projekt uchwały, a pan Przewodniczący Rady  
poddał projekt pod głosowanie. Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVII/100/15 w sprawie wprowadzenia zwolnień 
przedmiotowych od podatku od nieruchomości została podjęta i jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu.  

f). Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie poddał 
pod głosowanie. Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVII/101/15 w sprawie wprowadzenia zwolnień 
przedmiotowych od podatku od środków transportowych  została podjęta i 
jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 8 porządku obrad sesji 

Pani Skarbnik Sobolewska wyjaśniła, że oprócz zmian przedstawionych 
radnym na komisjach pozwoliła sobie wprowadzić do zmian dwie decyzje 
Wojewody Świętokrzyskiego na opiekę społeczną i zmieniamy limity wydatków 
na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2015 r. W związku z 
tym, ze zdejmowana była kwota 85 000 zł z drogi Beradz - Pokrzywianka i ta 
zmiana musi też zaistnieć w limitach wydatków. W szkole w Nawodzicach 
zwiększenia i zmniejszenia między działami. Zwiększono wydatki na grupę 
interwencyjną.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał jakie są opinie Komisji Rady.  

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy 
pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego nie 
wniosła zastrzeżeń.  

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury 
pozytywnie opiniuje zmiany w budżecie i zmiany w WPF. 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje zmiany w 
budżecie gminy.   

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą zapytania do pani 
Skarbnik. Pytań nie zgłoszono, więc pan Przewodniczący Rady odczytał 
projekt uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVII/102/15 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r. 
została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 9 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że Komisje nie wniosły uwag do tego 
punktu. Zapytał czy radni wnoszą zapytania do pani Skarbnik. Pytań nie 
zgłoszono, więc pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał 
pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVII/103/15 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Klimontów na lata 2015 - 2029 została podjęta i jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu.  

Po realizacji tego punktu Przewodniczący Rady zarządził 5 minut przerwy w 
obradach sesji. Po przerwie obrady wznowił.  
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Do punktu 10 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Po odczytaniu 
powiedział, że wszystkie Komisje zapoznały się z programem.  

Pan Wójt Goździewski wyjaśnił, że uchwałę i program dostosował do 
wniosków Komisji Rady. Program opiewać będzie nie na 190 000 zł, ale na 
160 000 zł. Wzięło się to stad, że program wcześniej był przygotowany i 
poddany konsultacjom niż projekt budżetu gminy na 2016 r. , w którym na 
współprace z organizacjami pozarządowymi zabezpieczono kwotę 160 000 zł.  

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVII/104/15 w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy 
Klimontów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2016 rok została podjęta i 
jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 11 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, a następnie poddał 
od głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr 105/15 w sprawie zmian w uchwale Nr VI/40/15 Rady Gminy w 
Klimontowie z dnia 20 lutego 2015 r. w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 
Klimontów, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz 
warunków i zasad korzystania z tych obiektów została podjęta i jest 
załącznikiem do protokołu.  

 

Do punktu 12 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy 
pozytywnie opiniuje projekt uchwały. Zapytanie było, bo w planie nie ujęto 
Śniadania Wielkanocnego.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 
pozytywnie opiniuje plan pracy GOKu. 

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury 
pozytywnie opiniuje plan pracy GOKu 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje plan pracy 
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GOKu.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVII/106/15 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Gminnego 
Ośrodka Kultury na 2016 rok została podjęta i jest załącznikiem do 
niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 13 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy 
pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 
pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury 
pozytywnie opiniuje uchwałę. 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie poddał pod 
głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVII/107/15 w sprawie przekazania w formie darowizny 
prawa własności nieruchomości gruntowych na rzecz Powiatu 
Sandomierskiego  została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 14 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie poddał pod 
głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVII/108/15 w sprawie obniżenia ceny wywoławczej 
nieruchomości przeznaczonej do zbycia w drodze przetargu została podjęta i 
jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 15 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy 
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pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 
pozytywnie opiniuje projekt uchwały.Pan Przewodniczący r?ady  

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury 
pozytywnie opiniuje uchwałę i nie wnosi uwag. 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie poddał pod 
głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVII/109/15 w sprawie określenia wzorów formularzy 
informacji i deklaracji podatkowych została podjęta i jest załącznikiem do 
niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 16 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady przystępując do realizacji tego punktu przypomniał, 
że zgodnie z tym co przegłosowała Rada Gminy na jednej z ostatnich sesji jeśli 
ktoś chce zabrać głos zgłasza to na piśmie. Mam parę kartek. Pierwsza złożyła 
pani xxxxxxxxx i jej jako pierwszej przysługuje głos.  

Odczytał pismo pani xxxxxxx. Jest ono załącznikiem do niniejszego protokołu.  

Pani xxxxxxxxx podniosła temat obwodnicy dla Klimontowa. Powiedziała  – 
kiedy powoływałam stowarzyszenie moim planem było zrealizowanie dwóch 
zadań jednocześnie: obwodnica i przeprowadzenie rewitalizacji Rybnica – 
Nawodzice, Wólka Gieraszowska, Dmosice gm. Koprzywnica. To jest miejsce 
po byłej kolejce torowej i 15 ha nieużytków. Jest to własność gminy. Jest okazja 
zając się tym odcinkiem tym bardziej, że jestem w posiadaniu zezwolenia 
Starostwa, które mówi, że pan Starosta pozytywnie opiniuje budowę drogi w m. 
Wólka Gieraszowska, Rybnica, Nawodzice, Dmosice. Dziwię się, że tym 
tematem były Wójt nie zainteresował się. Warto powrócić do tego zagadnienia. 
Obwodnica będzie szybciej niż później, bo panowie Wójtowie intensywnie 
działają. Proszę o wyrozumiałość, miłosierdzie. Jest w Gazecie Wyborczej 
artykuł i mają być zmodernizowane wszystkie drogi wojewódzkie. Zamiast 
spierać się o rzeczy mało istotne chciejmy zrobić obwodnicę. Bardzo dziękuję 
panom Wójtom za starania się.  

Pan radny Lipiec podniósł, że w przerwie obrad sesji rozmawiał z sołtysami i 
kiedy Przewodniczącym Rady był pan xxxxx zaraz po „Interpelacjach radnych” 
był punkt „Wnioski sołtysów”. Można do tego wrócić.  

Pan Przewodniczący Rady odpowiedział, że to co sobie wymyślił pan xxxx to 



str. 17 
 

jego sprawa. To co on teraz z Radą to nasza sprawa. Radni maja się 
wypowiedzieć w punkcie „Interpelacje, wnioski, zapytania”. Nie muszę dzielić 
akurat w tym punkcie pod koniec sesji głosu na radnych i na sołtysów. Sołtysi 
mogą zabrać głos, nie chciałem ukrócić im głosu. Widzę jak sołtysi idą 
bezpośrednio do  Wójta i załatwiają sprawy, stad ich głosów nie ma tak dużo na 
sesji.  

Pan Witaszek, sołtys Borku powiedział, że kiedyś po radnych sołtys mogli się 
wypowiedzieć. Sołtysi powinni brać czynny udział w sesji.  

Pan Przewodniczący Rady odpowiedział, że jeśli sołtysi chcą zabierać głos po 
tym punkcie to tak zrobi. Przemyślimy tę sprawę. Zgadzam się osobiście z tym 
co pan powiedział.  

Następnie udzielił głosu panu xxxxxxx.  

Pan xxxxxxx, prezes Zarządu Wspólnoty Gruntowo – Leśnej  powiedział – 
Jeśli chodzi o zaewidencjonowanie działek jako drogi  jako Wspólnota 
uznajemy to jako konieczne ekonomicznie i strategicznie. Wspólnota Gruntowa 
już niejednokrotnie wspierała gminę, bo mieliśmy 40 ha a teraz mamy 16 ha, 
m.in. przekazując nieodpłatnie część swoich nieruchomości pod targowicę, 
stadion sportowy, dworzec autobusowy, ulicę przyległą łączącą ul. Krakowską z 
ul. Zysmana, na teren byłej cegielni, wykorzystywany przez gminę jajko środek 
regulacji długów i wiele jeszcze innych. W związku z powyższym Zarząd 
Wspólnoty Gruntowo – Leśnej szanując wolę udziałowców wychodzi kolejny 
raz naprzeciw  strategii rozwoju gminy Klimontów, dążąc tym samym do 
uatrakcyjnienia terenów zalewu i zwiększenia gminnych zasobów drogowych. 
Wy macie pomnażać majątek gminy. Zwracałem się do byłego Wójta, byłej 
Rady Gminy i były Przewodniczący Rady zbył mnie dyplomatycznie, ze to w 
późniejszym terminie się to odbędzie. Przypomnę panu byłemu 
Przewodniczącemu Rady, że jak był radnym reprezentującym Nową Wieś 
zwrócił się do mnie z prośbą to będąc jego kolegą pomogłem mu i samorząd 
wykupił za pieniądze podatników dojazd do łąk tzw. Nowowiejskich przez rzekę 
trzy czy cztery metrowym pasem. Napisałem dwa pisma w styczniu i w maju do 
pana Fijałkowskiego o nieodpłatne przekazanie dróg. Nie rzucajcie kłód pod 
nogi obecnemu Wójtowi. Jest nowej Radzie 80 % nowych radnych uważam 
intelektualnie rozwiniętych, wykształconych ludzi. Wiemy, że 20 % pozostało 
starych radnych i starają się służyć poprzedniemu Wójtowi. Przez półtora 
kadencji popierałem Wójta Bienia, ale doszedłem do wniosku, że pod koniec 
kadencji wykonywał dla społeczności naszym kosztem czynności 
marketingowe, pod siebie i nic więcej. Nie podjął żadnych kroków w kierunku 
zmiany ruchu na drodze wojewódzkiej. Cały czas myślałem, że obecna Rada 
jest intelektualnie dojrzała, ale się pomyliłem szczególnie na radnych z 
Klimontowa. W najbliższym czasie złożę do Wojewody na bezczynność Rady. 
Napisałem dwa pisma i nie otrzymałem żadnej odpowiedzi. Te drogi chcemy 
przekazać w darowiźnie jako drogi strategiczne. Proszę asystenta, z którym 
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spędziłem z panem xxxxxx około tygodnia czasu, żeby zapoznał radnych z całą 
dokumentacją, że wszystkie dokumenty my złożyliśmy. Dojazd przez te dwie 
działki jest wyłączony, żeby był dojazd do terenów Skarbu Państwa. Wiecie, że 
tam ludzie mają łąki a nie mają dojazdu ?. Że są zatopione łąki a podatek płacą 
?.  

Pan Przewodniczący Rady – Żyję tu 50 lat, znam każdą działkę tam i wiem 
gdzie, kto dojeżdża, do jakich pól itd. Jeśli chcecie przekazać to bardzo dobrze, 
gmina powinna się cieszyć. Ja się osobiście cieszę, tylko zastanawiam się za 
pana Bienia jak było tam parę metrów na ul. Ogrodowej to gmina musiała 
zapłacić za to. Stąd zacząłem się zastanawiać skąd wy tacy jesteście dobrzy, że 
tyle arów przekazujecie bezinteresownie gminie, ale to wasza rzecz. Rozumiem, 
że my starzy radni znaleźliśmy się w tych 20 % . 

Pan radny Rębacz – Ogólnie powiem, że Wspólnota nigdy nie miała szczęścia 
do ludzi, którzy tą Wspólnotą kierują i tak jest dzisiaj. Ponieważ padło tu moje 
nazwisko jako Przewodniczącego dwóch poprzednich kadencji muszę 
powiedzieć, że Przewodniczący Rady wyłączanie organizuje prace Rady. Te 
zarzuty w kierunku przewodniczącego to się mają nijak, Rada ewentualnie. Pan 
nie jest uprawniony do oceny radnych. Radę wybiera społeczeństwo i ono 
określa  poziom intelektualny Rady a nie pan. Nie ma pan takich uprawnień. 
Powiem przykład jaki miałem ze Wspólnotą Gruntową. W pierwszej czy w 
drugiej kadencji nowego samorządu za pana Wójta Furmanka chcieliśmy jako 
sołectwo Nowa Wieś zrobić przejazd w bród przez rzekę koło pana xxxxxxx do 
łąk nowowiejskich i serwitutowskich. Kupiliśmy płyty, uznaliśmy, że wkładem 
do tych łąk serwitutowskich to będzie ten paseczek dwa, czy trzy ary tego 
przejazdu i zaczęliśmy ten przejazd w bród przez rzekę robić. Przyjechała 
policja zaraz do mnie, do Wójta, musieliśmy to przerwać, zerwać i kupić ten 
pasek, po którym oni również jeżdżą do łąk jako najwięksi właściciele. Jeżeli 
chodzi o temat tych dróg to myśmy na komisjach nie byli przeciw generalnie 
tylko musi to mieć ręce i nogi,  musi to być początek drogi i koniec drogi, nie w 
powietrzu przez czyjeś i wtedy będziemy rozmawiać. Zastanówcie się nad tym i 
do tematu podejdziemy.  

Pan radny Bargiel – Ja namawiałem i namawiam w dalszym ciągu wszystkich 
radnych, żebyśmy to przejęli. Ja tam jestem co drugi dzień i wiem, że te tereny 
są przepiękne. Tam można oddychać, odpoczywać, te drogi są nam potrzebne. 
Jestem za, ale tak jak powiedział pan Rębacz droga musi mieć początek i 
koniec. Jak będzie miała początek i koniec - nie ma problemu.  

Pan Przewodniczący Rady – Też nie jestem przeciwny przejęciu i bym 
namawiał nawet radnych, ale jak oni tak chcą to co ja sam mogę zrobić.  

Pan Mrozowski, asystent – Dość długie prowadziliśmy rozmowy z Zarządem 
Wspólnoty. Doszliśmy do pewnego porozumienia, przedstawiliśmy panu 
Wójtowi, pan Wójt zaakceptował protokół uzgodnień, Zarząd Wspólnoty 
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również podpisał i zastanawiające jest to, że Państwo nie chcecie przejąć. To jest 
wola Rady, ale samo się pytanie nasuwa co jest powodem przesunięcia tego w 
czasie. Dokumenty są kompletne. Jeżeli Zarząd Wspólnoty Gruntowej przekaże 
nieodpłatnie w formie aktu notarialnego również prawo służebności, prawo 
przejazdu, przechodu na działce od strony ul. Partyzantów i do drogi 
powiatowej to co to zmienia. Będzie wpis w księdze, w akcie notarialnym, 
będzie swobodnie można korzystać z tych dróg to po co wydzielać, płacić 
pieniądze na podział geodezyjny. Nie widzę podstaw do odkładania tego w 
czasie.  

Pan Przewodniczący Rady – Byłem na Komisjach i pan Mrozowski naprawdę 
wyjaśniał. Wcale nie jest tak, że my nie chcemy przejąć to.  

Pani radna Hakamäki – Bardzo dotkliwe są opinie negatywne jeśli chodzi o 
radnych Klimontowa. Nie siedzimy biernie i nie byliśmy, nie jesteśmy i nie 
będziemy przeciwni. Kto zorganizował wyjazd wizji lokalnej Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Budżetowej. Jeśli uważasz, że to jest bierność radnych 
Klimontowa, że jesteśmy oportunistyczni i przeciwni działaniom dla dobra 
gminy to się grubo mylisz, bo to ty nie zjawiłeś się punktualnie kiedy 
dzwoniłam do ciebie i prosiłam, że komisje wyjeżdżają w teren i prosiłam panie 
prezesie o przyjazd nad zalew. A teraz nasz szkalujesz. Jest to bardzo nie w 
porządku. Panie asystencie gdyby radni wiedzieli, że ten kawałek czy ta działka 
będzie udostępniona w zakresie w służebności to obawiam się , że już inaczej 
byśmy podeszli do tematu. Nie mając pełnej informacji mamy mieć praw 
wątpliwości co nie znaczy, że działamy przeciwko dobru społecznemu. 

Pan xxxxxxx, Z-ca Przewodniczącego Zarządu Wspólnoty – Przyszedłem tu 
w dwóch sprawach. Jeśli chodzi o obwodnicę Klimontowa top jest problem 
numer jeden i powinien być rozwiązany natychmiast. Wiemy jakie zagrożenie 
stwarza ta ilość przejeżdżających pojazdów. Powinna ona przemawiać nie tylko 
do radnych Klimontowa ale i całej rady. Jeszcze pamiętam jak były Wójt chodził 
z transparentem koło piekarni, żeby stworzyć zalążek do budowy obwodnicy. 
Ograniczenie jazdy w godz. 6.00-22.00 nie zmieniło sytuacji. Dopiero 
wymieniane były studzienki na ul. Krakowskiej. Uważam, że sprawa obwodnicy 
powinna być priorytetem. Kolejny temat – Wspólnota Gruntowa. Przecież 
chcemy przekazać nieodpłatnie na rzecz gminy działki. Pertraktowaliśmy 
tydzień czasu z asystentem odnośnie kompletności dokumentów. Robimy to 
społecznie. Nikt nam za to nie płaci.  

Pan Przewodniczący Rady – Będzie dograne, to Rada przejmie.  

Pan Wójt Goździewski – Prosiłem radnych o wprowadzenie tego tematu, stało 
się inaczej. Spróbujemy zorganizować spotkanie między Rada a Wspólnotą i 
konstruktywnie porozmawiać. Rozmawiałem z prezesem Związku 
Wędkarskiego i powiedział, że na początek 3 000 zł– 4 000 zł mogą dać na 
transport materiału drogowego. Pytałem pani notariusz jeśli chodzi o część 
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działki do połączenia z drogą powiatową to na służebności gminie nie wolno 
inwestować, na użyczonym tak.  

Pan Przewodniczący Rady – Mam tu pięć kartek od pana xxxxx. Zgłosił chęć  
zabrania głosu w sprawie oświaty, wody i ścieków, projektu budżetu, majątku 
gminy i gminnych dróg.  

Odczytał je, a następnie udzielił głosu panu Bieniowi.  

Pan xxxxxx – Pierwsze woda i ścieki. Szkoda, że nie można było porozmawiać 
dlaczego ta woda jest trochę droższa. Drugi temat majątek gminny. Dzisiaj 
podejmowana była uchwała o przekazaniu nieruchomości na rzecz Powiatu a na 
intrenecie jest, że już była podjęta uchwała w tej sprawie. Trzeci temat drogi. 
Dziękuję, że drogi zostały ujęte, że moje zapędy nie poszły na marne. Czwarty 
temat projekt budżetu na 2016 r. Szkoła w Goźlicach zwróciła pieniądze na 
boisko i należałoby coś w tym temacie zrobić. Piąte studnia – uważam, że 
należałoby zrobić projekt i ten wodociąg w Pęchowie połączyć do czerpania 
wody z Lipnika, bo jest najtańsza woda. Oświata – pani Skarbnik czy do końca 
roku wystarczy pieniędzy ?. Wspólnota Gruntowa – przez 8 lat niejednokrotnie 
spotykali się ze mną. Chcieliśmy dogadać się ze Wspólnotą i warunek był to, 
żeby którąś działką zetknąć się z zalewem. Jak kończy się droga przy Łysej 
Górze i na tych mapach co macie pisze, że tam jest zalew to to jest nieprawda. 
Tam są działki Wspólnoty.  

Pan Przewodniczący Rady odpowiedział odnośnie przekazania działek na 
rzecz powiatu, że po analizie okazało się, że część nieruchomości objętych 
treścią wcześniej podjętej uchwały nie miała założonych ksiąg wieczystych i nie 
mogła być przekazana.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział,- Jeśli chodzi o przyłączenie z gminą 
Lipnik – wyłączona jest studnia z dużą ilością azotanów i póki co ta woda dla 
Klimontowa będzie z ujęcia z Górek. Boisko w Goźlicach 0- faktycznie były 
kwoty odkładane przez stowarzyszenie na to, ale jak będzie realizowane z 
PROWu to nie będziemy z własnych tego robić. Jak będą te dofinansowania to 
jak najbardziej będziemy partycypować. Ten rok jest oschły w dofinansowanie, 
bo jest przejściowy. Jeśli chodzi o sprawy oświaty – pani dyrektor Kordyka była 
chora, tak jak mój poprzednik. Poprosiła o urlop zdrowotny i urlop dostała. Ja 
nie będę się sądował za publiczne pieniądze.  

Pani Skarbnik Sobolewska odpowiedziała, - Jeśli chodzi o oświatę na 
dzisiejszej  dokładamy 283 490 zł i do dotyczy Szkoły Podstawowej. Do 
Gimnazjum nic nie dokładamy. Do przedszkola dokładamy 40 000 zł, do 
dowozu dzieci 5 000 zł, do stołówek 10 000 zł.  

Pan Mrozowski, asystent – Rada jak do tej pory podjęła trzy uchwały. Dwie z 
nich to już spisano protokoły uzgodnień ze Starostą i czekamy na podpisanie 
aktów notarialnych. Gmina mogła przekazać nieruchomości, które mają 
uregulowany stan prawny i założone księgi wieczyste. Część z nich ma. W 
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stosunku do pozostałych działek – one nie mają uregulowanego stanu prawnego, 
nie ma decyzji, nie ma ksiąg stąd wniosek Wójta do Starosty o wpisanie na swój 
stan. 

Pan radny Lipiec – Do Szkoły Podstawowej trzeba dokładać, ale pozwolę 
sobie powiedzieć, że oprócz subwencji na stowarzyszenia przekazujemy z 
własnych środków środki na oddziały przedszkolne w szkołach 
stowarzyszeniowych. Szkoła w Klimontowie sama się finansuje.  

Pan xxxxxxx – Uważam, że zadłużenie szkół powinno się zmniejszać a nie 
zwiększać.  

 

Do punktu 17 porządku obrad sesji 

Punkt ten został zrealizowany łącznie z punktem 16 porządku obrad sesji. 

 

Do punktu 18 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada zrealizowała wszystkie punkty 
porządku obrad i ogłosił zamknięcie sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

Irena Lipiec        Czesław Fijałkowski 

 

 


